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VERSLAG VAN DE OCMW-RAAD VAN 27 JUNI 2024 
 
Aanwezig: Hilde Wolfs, voorzitter 

Yves Croux, burgemeester 
Bert Vertessen, Werner Raskin, Johan Schoefs, Heidi Berx, schepenen 
Alfons Capiot, Michel Vanroy, Carine Moors, Wim Hellinx, Wendy Bollen, Christiaan Hex, 
Mieke Claesen, Marc Bamps, Eddy Vandecaetsbeek, Linda Verjans, Ria Moesen, Jan Wils, 
raadsleden 
Geert Rouffa, algemeen directeur 
 

 
Verontschuldigd: 

 
Serge Voncken, Liesbeth Werelds, Stanny Crommen, raadsleden 
 

 
De vergadering wordt geopend om 20u00 
 
In openbare vergadering 
 

01 Financiën (OCMW) - Gemeentelijke tussenkomst 2023 - Goedkeuring 
 
De OCMW-raad neemt kennis van de overschotten of tekorten van de afzonderlijke entiteiten gemeente en 
OCMW Hoeselt en beslist met unanimiteit om geen gemeentelijke tussenkomst aan het OCMW Hoeselt vast te 
stellen. 
 
Artikel 274 van het Decreet Lokaal Bestuur bepaalt dat de gemeente ervoor moet zorgen dat het OCMW zijn 
financiële verplichtingen kan nakomen. De gemeenteraad en de OCMW-raad kunnen in consensus het bedrag van 
een gemeentelijke tussenkomst aan het OCMW bepalen. De regelgeving bevat geen definitie van het begrip 
'financiële verplichtingen' en er wordt geen berekeningswijze of model opgelegd. 
 
Voor het boekjaar 2023 zijn de overschotten of tekorten als volgt: 
voor de entiteit gemeente bedraagt het overschot van het boekjaar 4.207.645 EUR 
voor de entiteit OCMW bedraagt het tekort van het boekjaar -  981.490 EUR 
het geïntegreerd overschot van het boekjaar bedraagt 3.226.155 EUR 
 
In de loop van boekjaar 2023 heeft de gemeente Hoeselt in totaal 1.100.000 EUR overgemaakt aan het OCMW 
Hoeselt om een gebrek aan liquiditeiten op te vangen. Dergelijke geldtransfers behoren tot het thesauriebeheer 
en zodoende tot de bevoegdheid van de financieel directeur. 
 
 

02 Financiën (OCMW) - Vaststelling jaarrekening 2023 - Goedkeuring 
 
Conform de bepalingen van het Decreet Lokaal Bestuur (artikel 249) vormen de beleidsrapporten van de 
gemeente en het OCMW een geïntegreerd geheel. Elke entiteit behoudt evenwel zijn eigen bevoegdheden voor 
de vaststelling ervan. Zowel de gemeenteraad als de OCMW-raad moet eerst zijn eigen deel van de jaarrekening 
vaststellen en daarna kan de gemeenteraad het deel van de jaarrekening dat de OCMW-raad heeft vastgesteld, 
goedkeuren, waardoor de geïntegreerde jaarrekening definitief is vastgesteld. 
 
De jaarrekening bestaat uit volgende documenten die voorwerp uitmaken van een beslissing van de raad: een 
beleidsevaluatie, een financiële nota en een toelichting. Bijkomend is een document samengesteld met 
achtergrondinformatie die nuttig is om de jaarrekening te beoordelen. 
 
De OCMW-raad keurt zijn deel van de jaarrekening 2023 unaniem goed met volgende saldi: 
budgettair resultaat boekjaar 6.528.685 EUR 
gecumuleerd budgettair resultaat 19.382.789 EUR 
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beschikbaar budgettair resultaat 19.274.897 EUR 
autofinancieringsmarge  3.881.452 EUR 
balanstotaal  52.266.208 EUR 
overschot van het boekjaar 3.226.155 EUR 
 
De OCMW-raad neemt kennis van de verklarende ‘documentatie’ bij de jaarrekening. 
 
Schepen Werner Raskin licht het agendapunt toe. 
 
Raadslid Mieke Claesen heeft vastgesteld dat in het jaar 2023 van de voorziene investeringsuitgaven slecht 4,37% 
gerealiseerd werd en dat er van de voorziene investeringsinkomsten - ze veronderstelt dat dit subsidies e.d. zijn - 
eigenlijk zelfs 0% ontvangen werd. Ze verwijst vervolgens naar de toelichting van schepen Werner Raskin waarin 
hij zei dat het OCMW Hoeselt in het jaar 2023 ook minder heeft uitgegeven in de exploitatie. Dit zijn voornamelijk 
personeelskosten e.d. Het gaat daar om een bedrag van 2.176.000,00 EUR aan exploitatieuitgaven dat 
oorspronkelijk voorzien werd, aldus raadslid Mieke Claesen, en er is maar 1.670.000,00 EUR uitgegeven. Dat is 
dus een verschil van 550.000,00 EUR. En zij denkt niet dat er gesteld kan worden dat dit verschil er is omdat er 
maar 2 indexverhogingen in plaats van 4 indexverhogingen geweest zijn. Volgens raadslid Mieke Claesen is dit 
eigenlijk een gevolg van het feit dat er enorm bespaard werd op personeel. Dat is iets waar zij later ook nog op zal 
wijzen bij de bespreking van de jaarrekening van de gemeente Hoeselt. Ook daar vind je voor elk van de 
verschillende diensten dat de exploitatieuitgaven een heel stuk lager liggen dan oorspronkelijk begroot. 
 
Verder stelt raadslid Mieke Claesen vast dat er ook wat betreft de individuele hulpverlening minder werd 
uitgegeven. Ze kan aannemen dat dit wat ruimer wordt ingeschat, maar ze merkt op dat hier zelfs maar de helft is 
uitgegeven van wat oorspronkelijk begroot werd. Er werd maar 273.000,00 EUR uitgegeven in plaats van de 
begrote 540.000,00 EUR. En als je in realiteit maar de helft uitgeeft van wat je verwacht uit te geven dan is er toch 
wel iets mis, aldus raadslid Mieke Claesen. Ze heeft hier vragen bij. Was er in het jaar 2023 dan minder nood aan 
individuele hulpverlening? Nochtans is ook de kansarmoede in Hoeselt in de loop van 2023 nog serieus 
toegenomen. Dus, van waar dat grote verschil? 
 
En tot slot gaat raadslid Mieke Claesen ook nog in op het Lokaal Opvanginitiatief (LOI). Fedasil heeft voor 
74.000,00 EUR subsidies overgemaakt aan het OCMW Hoeselt voor het LOI. En als ze dan kijkt naar de uitgaven, 
dan is er maar 37.000,00 EUR uitgegeven voor de opvang van de asielzoekers. Dus ook hier is dit maar de helft 
van het bedrag dat men ontvangen heeft. En ook in de voorgaande jaren was hier een overschot dus men kan niet 
zeggen dat dit zo is om het tekort in de voorgaande jaren af te dekken. Dus ook hier de vraag: van waar dat 
verschil? En wat gaat er gebeuren met dit overschot? Moet dit terugbetaald worden aan Fedasil of gaat men dit in 
de gewone, reguliere werking steken? 
 
Bij dit alles vraagt raadslid Mieke Claesen zich dan ook af of het bestuur hier eigenlijk niet op de kap van het 
personeel, maar ook op de kap van hulpbehoevenden en vluchtelingen aan het besparen is. Eigenlijk gaat dit om 
geld dat aan die doelgroepen - die hoge nood hebben - toekomt, maar dat nu gebruikt wordt om misschien wel 
een aantal prestigeprojecten ter realiseren. In het verleden heeft raadslid Mieke Claesen ook al gevraagd hoeveel 
vluchtelingen het OCMW Hoeselt opvangt in haar Lokaal Opvanginitiatief (LOI). En indertijd ding dat maar om 1 
gezin. Ze weet niet hoe het nu zit? Er worden 2 appartementen gehuurd voor de opvang van asielzoekers, maar 
men kiest ervoor om er eentje leeg te laten staan op een moment dat er grote nood is aan de opvang van 
vluchtelingen. Ze vindt het bijzonder spijtig dat men op zo'n moment geld overhoudt en daar niets mee doet. Of 
dat geld alleszins niet gebruikt waarvoor het nodig is. 
 
Schepen Werner Raskin geeft aan dat hij zal antwoorden op de vragen die betrekking hebben op het personeel en 
dat zijn collega Heidi Berx dat zal doen voor wat betreft de werking. Hij verduidelijkt dat de benodigde kredieten 
voor personeel altijd maximaal worden ingeschreven in de veronderstelling dat alle functies ingevuld kunnen 
worden. Het fenomeen van 'jobhopping' is op heden echter enorm groot en dat maakt dat je soms niet alle 
stoelen volledig kan invullen. Maar het geld om het te doen wordt natuurlijk wel voorzien, want als die mensen 
die gezocht werden wel gevonden geweest zouden zijn dan was dat ook nodig. Maatschappelijk werkers komen 
en gaan, net als de kinderbegeleidsters in de buitenschoolse kinderopvang. Het bestuur probeert alle functies zo 
maximaal mogelijk in te vullen, maar soms lukt dit voor een stukje niet. En dan zijn dat heel wat gelden die 
onbenut blijven terwijl ze wel voorzien worden in de begroting. Daarnaast is het anders dan verwachte verloop 
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van de indexverhogingen een belangrijke verklaring voor de overschotten. Dat is een hele grote brok hieruit, 
aldus schepen Werner Raskin. Het is dus zeker niet zo dat het bestuur op het personeel heeft willen bezuinigen. 
Integendeel, er wordt gezocht naar die profielen, maar ze worden moeilijk of niet gevonden. Vandaar dat er op 
bepaalde diensten ook heel wat externe firma's ingehuurd moeten worden. Dat is bvb. het geval bij de 
bouwvergunningen. Er is geen andere oplossing hiervoor. De dienstverlening gebeurt naar best vermogen, maar 
als je bepaalde vacatures niet ingevuld krijgt dan ontstaan er soms overschotten in de begroting. 
 
Wat de werking betreft vult schepen Heidi Berx aan dat het Lokaal Opvanginitiatief (LOI) in het jaar 2023 tijdelijk 
werd gesloten o.w.v. een personeelstekort. In dat geval krijgt het OCMW Hoeselt wel nog een subsidie van 
Fedasil, maar niet meer het volledige bedrag. Het wordt echter ook niet uitgegeven. En wat de kinderarmoede 
betreft, beschikt het OCMW Hoeselt over een kinderarmoedefonds. Dat is een subsidiepot en die wordt in heel 
veel gevallen ook effectief gebruikt. Bovendien heeft het OCMW Hoeselt op dit moment nog heel weinig 
leefloondossiers. Enkele jaren geleden waren dat er 34 en nu zijn dat er nog een 10-tal. En die mensen worden 
allemaal op een fatsoenlijke manier geholpen nadat er een sociaal onderzoek gevoerd wordt. Schepen Werner 
Raskin voegt hieraan toe dat het OCMW Hoeselt daarbij zelf op zoek gaat naar jobs voor die mensen. Daarvoor 
staat men in contact met de Hoeseltse bedrijven op o.a. de industriezone. Zodoende krijgen die mensen een job 
aangeboden zelfs als ze geen diploma hebben. En dat is één van de redenen waarom er zo weinig uitgaven zijn op 
sommige vlakken zoals bvb. leeflonen. Eigenlijk is dit een voorbeeld voor vele andere lokale besturen. 
 
Christiaan Hex merkt op dat het OCMW Hoeselt hier dan beter zelf een voorbeeld aan kan nemen en zorgen dat 
ze haar eigen jobs ingevuld krijgt. 
 
Schepen Werner Raskin antwoordt dat die mensen daar jammer genoeg niet bekwaam voor zijn. De vacatures bij 
de gemeente of het OCMW Hoeselt worden ruim en via diverse kanalen gepubliceerd, maar - zoals de fusiestudie 
ook duidelijk heeft gemaakt - kleinere gemeenten hebben moeilijkheden om de juiste mensen te vinden om 
bepaalde functies in te vullen. Iedere jongere die wil werken voor een lokaal bestuur bekijkt de 
doorgroeimogelijkheden en of hij of zij promotie kan maken. En dan kiezen ze voor een grotere gemeente. Bij een 
kleinere gemeente weet men dat men veel langer of zelfs voor altijd gebonden blijft aan die bepaalde job. Daar 
kan men zich quasi niet meer profileren. En dat maakt het heel moeilijk. Maar Hoeselt is daar niet alleen in. Dit 
geldt voor alle kleinere gemeenten. Die huren allemaal externe hulp in omdat ze bepaalde ambtenaren niet meer 
vinden. En al zeker geen ambtenaren meer op niveau A of B. Die gaan allemaal naar grotere steden. 
 
Raadslid Mieke Claesen wijst erop dat het hier ook gaat om statutairen en contractuelen van niveau C en D. En 
het is voor een groot stuk - niet volledig, maar toch - de verantwoordelijkheid van het lokaal bestuur zelf dat er 
personeel vertrekt of uitvalt met burn-out bvb. Je kan je als werkgever voor een stuk ook positief profileren. 
 
Schepen Werner Raskin werpt op dat het fenomeen burn-out iets is dat zich landelijk en wijd verspreid voordoet. 
Dat is niet alleen in Hoeselt het geval. Er staan in België 500.000 mensen op langdurige ziekte. 
 
Raadslid Mieke Claesen merkt op dat er studies bestaan die uitwijzen hoe het komt dat mensen met een burn-out 
kampen. 
 
Schepen Werner Raskin suggereert dat ze dan misschien nog meer verlof moeten krijgen. Dan zullen er ook 
minder burn-outs voorkomen. 
 
Raadslid Mieke Claesen antwoordt dat wanneer schepen Werner Raskin dat als een oplossing ziet ze begrijpt 
waarom het personeel vertrekt. 
 
Schepen Werner Raskin benadrukt nogmaals dat alle vacatures opengesteld worden. En dat weet raadslid Mieke 
Claesen ook, zo geeft hij aan. Maar als er zich niemand aandient en er geen kandidaten zijn, dan sta je daar. En 
dan is het lokaal bestuur Hoeselt nog zo slim om een stevig bedrag uit te geven aan externe firma's om de 
organisatie verder te helpen. Hij hoopt dat dit zich oplost na de eenmaking met de stad Bilzen. Want ook voor de 
stad Bilzen is het soms al moeilijk om de juiste ambtenaren te vinden. Het bestuur hoopt dat er met een 
schaalgrootte van 42.000 of 43.000 inwoners wel veel mensen in de richting van de stad Bilzen-Hoeselt voor een 
job zodoende dat de dienstverlening verbeterd kan worden. Dat is uiteraard ook één van de redenen om een 
fusie aan te gaan. 
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Raadslid Christiaan Hex wijst erop dat schepen Werner Raskin nu eigenlijk letterlijk zegt dat het lokaal bestuur 
Hoeselt niet in staat is om een aantrekkelijke werkgever te zijn. En dat de stad Bilzen dat gaat oplossen. 
 
Schepen Werner Raskin ontkent dat hij dit gezegd heeft. Hij benadrukt dat hij gezegd heeft dat het lokaal bestuur 
Hoeselt - net als alle andere kleine gemeenten - problemen heeft om de juiste personen te vinden. Dat lukt wel 
nog voor medewerkers op niveau C of D, maar moeilijker of niet meer voor medewerkers van niveau A of B. Die 
laatsten richten zich op grotere steden of op privébedrijven. Dat is heden de realiteit. En daar kan het Hoeseltse 
bestuur ook niets aan veranderen. De laatste 3 à 4 jaar zijn er maatschappelijke veranderingen gekomen en is de 
jobhopping sterk toegenomen. Startende werknemers krijgen vaak zelfs een bedrijfswagen e.d. en dat kan de 
gemeente of het OCMW Hoeselt niet bieden. Het is de bedoeling en de ambitie van de fusie met de stad Bilzen 
om in de toekomst toch de juiste profielen aan te trekken. Een grotere stad met meer doorgroeimogelijkheden is 
wat dat betreft aantrekkelijker.  
 
Raadslid Mieke Claesen werpt op dat ze nog geen antwoord heeft gekregen op haar vraag naar wat er zal 
gebeuren met de aangehaalde overschotten. Wat zal er bijvoorbeeld gebeuren met wat er aan subsidies 
ontvangen werd van Fedasil? 
 
Schepen Werner Raskin antwoordt dat alles wat overschot is, wordt overgedragen naar volgend jaar. 
 
Raadslid Mieke Claesen vraagt of dit in het volgende jaar dan gebruikt gaat worden om extra vluchtelingen op te 
vangen. 
 
Schepen Werner Raskin antwoordt dat het OCMW Hoeselt ieder jaar een redelijk bedrag voorziet om asielzoekers 
op te vangen. Dat is toch alleszins de mening van het zittende bestuur, zo geeft hij aan. En mochten er te weinig 
kredieten zijn om die mensen op te vangen dan zou dit erger zijn, maar nu was er dus zelfs wat te veel omwille 
van de eerder vermelde redenen. Dat is zojuist allemaal duidelijk toegelicht en uitgelegd. En in het jaar 2024 
worden er opnieuw centen voorzien om die mensen op te vangen. Hij hoopt dat er opnieuw wat geld overblijft, 
maar is dit niet het geval dan is het net gebruikt om die mensen te helpen. Er worden ieder jaar voldoende 
middelen voorzien. In het jaar 2023 waren er wat overschotten door toedoen van een aantal factoren zoals 
minder indexverhogingen, zoals minder leefloners, enz.  
 
Raadslid Mieke Claesen vraagt tot slot of er intussen terug een halftijds maatschappelijk werker aan de slag is 
voor het Lokaal Opvanginitiatief (LOI). 
 
Schepen Heidi Berx bevestigt dat dit inderdaad het geval is. 
 
En hoeveel gezinnen worden er momenteel opgevangen in Hoeselt, zo informeert raadslid Mieke Claesen? 
 
Schepen Heidi Berx verduidelijkt dat er momenteel 2 gezinnen worden opgevangen. 
 
 

03 Secretariaat (OCMW) - Notulen en zittingsverslag OCMW-raad van 30 mei 2024 - Goedkeuring 
 
De notulen en het zittingsverslag van de vergadering van de OCMW-raad van 30 mei 2024, opgemaakt onder 
verantwoordelijkheid van de algemeen directeur, worden unaniem goedgekeurd. 
 
 
De zitting wordt voor gesloten verklaard om 20u20. 


